
Protokół Nr XXI/2012                                                                                                                     

z XXI Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 28 września 2012 roku 

Otwarcia obrad XXI sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 12
30

 dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, Panią 

Sekretarz, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.  

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 14 – stu radnych i 14 – tu zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Protokoły z ostatnich XVIII, XIX i XX sesji Rady Gminy Dygowo dostępne były w biurze 

Rady Gminy i są do wglądu na dzisiejszej sesji. 

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję. 

Wójt – poinformował o zmianie w załączniku do uchwały dotyczącej wieloletniej Prognozy 

Finansowej dotyczącej kwoty na remont świetlicy w Czerninie, która po przetargu uległa 

zmianie, przetarg odbył się 2 dni temu więc możemy już podać konkretną kwotę. 

P. Przewodniczący – zmianie ulegnie jedynie treść uchwały, ale zmiana taka wymaga 

zaopiniowania przez komisję finansów, podczas przerwy poproszę komisje o zaopiniowanie 

tej zmiany. 

Zmiana zaproponowana przez Wójta została wprowadzona większością głosów przy jednym 

głosie wstrzymującym. 

P. Przewodniczący – zaproponował aby do porządku obrad dodać punkt dotyczący 

informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku 

Porządek obrad z zaproponowaną przez Przewodniczącego zmianą Rada przyjęła – 

jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.                                                                                                                          

2. Zgłaszanie interpelacji.                                                                                                                 

3. Informacja z działalności Wójta.                                                                                              

4. Informacja z wykonaniu budżetu za I półrocze 2012 roku.                                                                                            

5. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                                       

1) zmian w budżecie gminy Dygowo na 2012 rok,                                                                             

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021,                     

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Dygowo,  

4) podziału Gminy Dygowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,                                                               

5) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej osobom fizycznym ze środków 

budżetu Gminy Dygowo na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz kryteriów 

wyboru inwestycji do dofinansowania. 



6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                   

7. Wolne wnioski.                                                                                                                      

8. Zakończenie obrad. 

Ad 2. Zgłaszanie interpelacji.                                                                                                               

Radny Piotr Krysztofiak – na jakiej podstawie Wójt korzysta z samochodu służbowego 

dojeżdżając na treningi piłkarskie do Wrzosowa?                                                                               

- kiedy zostanie zakończone ogrodzenie cmentarza we Wrzosowie?                                                 

- wprowadzenie do budżetu drogi kolejowej we Wrzosowie,                                                       

- na jakiej podstawie prowadzi treningi piłkarskie Wrzosu osoba, która nie ma uprawnień?        

- na jakich zasadach będą zatrudniani opiekunowie świetlic?                                                              

- czy turniej na orliku był odpowiednio zabezpieczony ponieważ jeden z uczestników odniósł 

tam poważną kontuzję a nie było zabezpieczenia medycznego.                                                                                    

Radna Helena Rudzis – Gruchała – kiedy przewidziane jest zakończenie remontu świetlicy 

wiejskiej w Czerninie?                                                                                                                             

- jakie koszty poniosła Gmina z tytułu przekazywania informacji telefonicznej, sms-ami  

mieszkańcom, jakie informacje są przekazywane, oraz czy pomaga to w ściągalności 

podatków?                                                                                                                                             

- czy zostały podjęte działania mające na celu ustalenie sprawców wandalizmu w Czerninie?   

                            

Radna Jolanta Pankiewicz – naprawa siatki ogrodzeniowej przy placu zabaw we Wrzosowie 

- naprawa bieżących usterek na Orliku we Wrzosowie,                                                                        

- montaż monitoringu na Orliku,                                                                                                           

- tablica informacyjna na przystanku przy blokach we Wrzosowie,                                                      

- progi zwalniające na drodze za kościołem we Wrzosowie,                                                          

- droga do masarni we Wrzosowie i dalej do torów jest w złym stanie technicznym,                           

- co dalej z drogą w miejscowości Skoczów, która miała być remontowana? 

Radny Robert Jaruzel – czy w tym roku będą podjęte kroki zabezpieczające przeciekające 

„fundamenty” w Dygowie,  

Radny Artur Wasiewski – brak pojemnika na odpady we Włościborzu,                                              

- migająca lampa we Włościborzu,                                                                                                  

- czy składowanie opon w Dygowie nadal trwa ? Jeśli nie to proszę o postawienie tablicy 

informacyjnej o zakazie ich składowania,                                                                                             

- oświetlenie drogi do dworca PKP w Dygowie, czy prace zostały zakończone, ponieważ 

został tam straszny nieporządek?                                                                                                          

- droga dojazdowa do dworca PKP w Dygowie należałoby ją oczyścić z trawy, która zaczyna 

porastać asfalt,                                                                                                                                       

- proszę o ujęcie w projekcie budżetu zadania „przebudowa ul. Diamentowej w Dygowie. 

P. Przewodniczący – jak idą prace nad tematem przejęcia obowiązków związanych ze 

śmieciami przez gminę, czy mamy już ustalone stawki? 

 

 



Ad 3. Informacja z działalności Wójta.                                                                                       
(stanowi załącznik do protokołu)                                                                                          

Dodatkowo w tym punkcie Wójt omówił tematy:                                                                                

-  świetlicy w Czerninie, wykonawca pierwotny zrezygnował rozpisaliśmy drugi przetarg i 

nowy wykonawca już przystępuje do prac, część z nich zostanie zrealizowana jeszcze w tym 

roku, przede wszystkim zadaszenie, a całość powinna zostać zakończona na początku 

przyszłego roku,                                                                                                                                   

- kolejnym tematem omówionym był temat dotyczący przebudowy drogi (skrzyżowania) w 

Skoczowie, został już ogłoszony przetarg, realizacja będzie jeszcze w tym roku,                                

- temat remizy we Wrzosowie, która ma być połączona ze świetlicą, jest już w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, pojawił się pomysł budowy tej świetlicy na działce w centrum 

Wrzosowa i będziemy starali się tam ją realizować. Na murach remizy budowa świetlicy nie 

byłaby najlepszym rozwiązaniem, nie ma tam wiele terenu obok, oraz jest niebezpieczeństwo 

ze strony drogi Wojewódzkiej. Przy nowej lokalizacji zyskujemy więcej terenu i przestrzeni 

wokół świetlicy, dostęp będzie od nowej drogi za kościołem więc bezpieczniejszy.  

Ad. 4. Informacja z wykonaniu budżetu za I półrocze 2012 roku.   

P. Przewodniczący – poinformował wszystkich, że opinia RIO w tej sprawie jest pozytywna.                                                                                                                                 

(stanowi załącznik do protokołu) 

P. Przewodniczący – wykonanie dochodów kształtuje się na poziomie 49%, wykonanie 

wydatków jest na poziomie 36%, ale wydatki majątkowe są zrealizowane tylko na poziomie 

3%, czy jesteśmy w stanie do końca roku zrealizować te wydatki na poziomie 100%? 

P. Skarbnik – jesteśmy w stanie zrealizować je do końca roku, ponieważ płatności za 

wszystkie inwestycje są planowane dopiero w październiku, jest to związane z terminami 

umów i wykonywanymi zadaniami. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                                        

1) zmian w budżecie gminy Dygowo na 2012 rok,                                                                              

Opinia Komisji Finansów - negatywna 

Wójt – zmiany te wynikają z bieżącego funkcjonowania gminy, zmiany te to urealnienie 

kwot związanych z inwestycjami już wykonywanymi, to nie tylko ściąganie pozycji 

budżetowych, to również wprowadzanie i urealnianie kwot, w wyniku których prowadzimy 

bieżącą działalność. Nie podjęcie uchwały blokuje dalsze działania, zmiany to głównie 

dostosowanie się do istniejącej sytuacji inwestycyjnej ale również zmniejszenie deficytu o 90 

tys. zł, zmniejszenie deficytu jest konieczne w kontekście przyszłego roku, gdzie będziemy 

musieli pamiętać o środkach dla MWiK oraz inwestycjach. Zmniejszenie o taką kwotę 

wynika z przesunięć niektórych projektów na przyszły rok, oraz zaoszczędzeniu na bieżące 

wydatki min. wiaty przystankowe. 

P. Skarbnik – omówiła zmiany w budżecie związane min. z renowacją stawów w Gąskowie i 

Czerninie, oświetlenie i budowę chodnika w Łykowie, przebudowy ul. Wiosennej w Dygowie  

 



Wójt –zwiększenie na renowacji stawów wynika z dodatkowych środków na staw w 

Czerninie, zdjęcie tych inwestycji to tylko ich przesunięcie, inwestycje te będą wprowadzane 

na początku następnego roku, w tym roku nie jesteśmy w stanie wykonać tych inwestycji, a 

nie ma sensu żeby one nam „wisiały” w budżecie dzięki czemu zmniejszy nam się deficyt. Ul. 

Wiosenna - w tym temacie jest problem z pozyskaniem terenu, a droga ma tam niecałe 4 

metry, jeśli byśmy chcieli przejąć i poszerzyć drogę to jest tam problem z nieuregulowanym 

stanem prawnym, dlatego proponuję ściągnięcie tej pozycji z tego roku. Zmniejszyły się 

kwoty na oświetlenie do dworców PKP w związku ze zmniejszonym zakresem prac. 

Inwestycja nie jest zakończona, ale mimo wszystko powinien tam być porządek.  

P. Skarbnik – kolejne zmiany dotyczyły zakupu działki w Łykowie, rozgraniczeń, 

podziałów, studium uwarunkowań oraz monitoringu. 

Wójt – zmiany te dotyczące monitoringu, były wprowadzone wcześniej jako potrzeby 

informatyczne. Próbujemy zrobić sami porządny monitoring, który moglibyśmy 

wykorzystywać w miejscach, które są wskazywane min. przez Państwa np. Orlik we 

Wrzosowie itp. rozmawialiśmy z firmami zewnętrznymi o takim monitoringu, ale koszty 

takiego monitoringu były bardzo wysokie, dlatego próbujemy sami to realizować, najpierw na 

ul. Kołobrzeskiej ponieważ tam jest nam najłatwiej. Jeśli zajdzie taka potrzeba to cały ten 

system  monitoringu z ul. Kołobrzeskiej będzie można przenosić. 

 P. Skarbnik – kolejne zmiany dotyczyły  rezygnacji z budowy fotoradaru we Wrzosowie, 

zakupu toru dla OSP. 

Radny Piotr Krysztofiak – mamy częściowo zrealizowaną procedurę, czy można byłoby 

dokończyć tą procedurę i zrealizować ten fotoradar, który byłby obsługiwany przez Inspekcję 

Transportu Drogowego, ponieważ dla nas może być to zbyt czasochłonne i konieczne byłoby 

rozbudowanie Straży Gminnej, a tego Wójt nie chce robić. 

Wójt – można próbować aby ITD postawiła tam fotoradar, ale szanse mamy niewielkie. 

Mamy fotoradar przenośny i ten będziemy starali się tam systematycznie umieszczać jak 

tylko uzyskamy zgodę na ustawienie tam znaku a to też jest dość długa procedura. Po analizie 

funkcjonowania masztu w Dygowie stwierdzam że nie powinniśmy iść w kierunku kolejnego 

masztu, ponieważ trzeba byłoby zatrudnić dodatkowych pracowników, a strażnicy nie będą 

mieli czasu na interwencje w terenie. Powinniśmy patrzeć na bezpieczeństwo mieszkańców a 

nie za wszelką cenę na dochody z mandatów.  

Radna Jolanta Pankiewicz – nie możemy teraz rezygnować, powinniśmy dokończyć 

procedurę, jest to miejsce niebezpieczne, mamy tam blisko skrzyżowanie, mieszkańcy pisali 

petycję o ten fotoradar, który jest tam potrzebny i zasadny, powinniśmy brać pod uwagę 

sprawy bezpieczeństwa mieszkańców i nie usuwać go z budżetu. 

Radny Artur Wasiewski – rok temu się nie spieraliśmy była to wymiana poglądów. 

Wójt – możemy kontynuować procedurę w ITD, ale powinniśmy ściągnąć tę pozycję z 

budżetu. 

Radny Józef Rozwód – w tej części ciężko jest rozwinąć wielką prędkość. 



P. Przewodniczący – głosując nad tą uchwałą powinniśmy zdecydować czy ściągamy tą 

pozycję z budżetu czy nie, jednocześnie nie rezygnując z dalszej procedury, która 

umożliwiłaby ITD usytuowanie tam masztu, procedury związanej z postawieniem znaku dot. 

przenośnego fotoradaru, aby można było kontrolować ten odcinek za pomocą fotoradaru 

przenośnego. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – budując projekt budżetu wprowadzamy zadania zbyt 

pochopnie, które potem musimy z tego budżetu usunąć. Już wcześniej padały argumenty, że 

budowa fotoradaru stacjonarnego to kosztowna inwestycja związana ze zwiększoną obsługą, 

wówczas słyszeliśmy o względach bezpieczeństwa oraz mieliśmy informacje, że ta inwestycja 

szybko się zwróci, że są to dodatkowe pieniądze dla budżetu gminy, rozważaliśmy wówczas 

możliwość stosowania tam przenośnego fotoradaru. Mieszkańcy mieszkający na wjeździe do 

Wrzosowa od strony Karlina zgłaszają tam rzeczywiście problem. Musi być tam 

wprowadzone właściwe ograniczenie. Chciałabym usłyszeć jakie są koszty obsługi 

stacjonarnego fotoradary, jakie zyski tak żebyśmy mieli przedłożone takie informacje. Jestem 

za tym żebyśmy wprowadzali do budżetu przemyślane inwestycje i zadania. 

Wójt – zgadzam się z Panią, ale nie mieliśmy wcześniej wiedzy, porównań takich jak mamy 

teraz po rocznym funkcjonowaniu radarów przenośnego i stacjonarnego. Nie damy rady 

nawet gdybyśmy chcieli zrealizować tego zadania w tym roku. 

Komendant – wpływy z fotoradaru w tym roku przekroczyły już kwotę 500 tys. zł, mamy 

jeszcze nie wszystko zakończone więc ta kwota na pewno się zwiększy. Mamy zrobionych 

ok. 5,5 tys. zdjęć, więc można sobie wyobrazić jaki to ogrom pracy, w Karlinie dla 

porównania pracuje przy tym ok. 30 osób my nie mamy takiego komfortu. Praktyka tego roku 

pokazała skalę problemu. Wjazd do Wrzosowa od Karlina nie mógł być brany pod uwagę na 

usytuowanie znaku o przenośnym fotoradzarze, z uwagi na bezpieczeństwo, jest tam za dużo 

zakrętów i skrzyżowań. Pomiar fotoradarem przenośnym nie mógł się tam odbywać. Teraz 

nieco zmieniły się przepisy więc można próbować ponownie uzyskać pozwolenie na pomiar 

fotoradarem. Jeśli powstanie maszt stacjonarny my będziemy musieli realizować zadania 

które za tym idą.  

P. Przewodniczący – jeśli na tym odcinku nie można realizować badania prędkości 

przenośnej, to czy może być tam kontrola stacjonarna. 

Komendant – przy funkcjonowaniu stacjonarnego fotoradaru nie bierze się pod uwagę 

zatrzymania pojazdu więc te szanse są większe wtedy. 

Wójt – różna jest interpretacja przepisów przez różnych urzędników, więc nie wiemy do 

końca czy jest tam możliwość funkcjonowania fotoradaru przenośnego. 

P. Przewodniczący – czy nie analizowano sytuacji pomiaru prędkości na krótkim odcinku 

przed zakrętami a zaraz przy wjeździe do miejscowości. 

Komendant – taką opcję bierzemy teraz pod uwagę i chcemy tak spróbować zrobić. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – nam chodzi o bezpieczeństwo, więc policja czy straż 

powinna stawać wcześniej i być widoczna, oczywiście powinniśmy iść w tym kierunku aby 

znak tam powstał. 



P. Przewodniczący – powinny stanąć tam znaki, możemy czekać ale pieniądze na dzień 

dzisiejszy są zablokowane. 

Wójt – sprawa nie jest zamknięta może się pojawić fotoradar jako wniosek do budżetu na 

przyszły rok, będziemy kontynuowali procedury już rozpoczęte. 

Wójt – pozostałe zmiany to przeniesienia. Przebudowa boiska we Wrzosowie została 

przesunięta, ta inwestycja będzie taka duża, że powinniśmy szukać dofinansowania. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – ile jest nadgodzin dla strażników gminnych? Czy nie 

lepiej byłoby pozyskać jakiegoś stażystę? 

Wójt – proszę nie odnosić wrażenia, że Gmina Dygowo nie korzysta ze stażystów, my 

również pozyskujemy takich pracowników. Kwota ogólna nadgodzin to ok. 4 tys. zł. Nie są to 

wielkie pieniądze tylko normalnie płatne 100%, jest potrzeba pracy w weekendy w sezonie. 

W budżecie są zwiększenia na sport dla klubów sportowych piłkarskich, są to dodatkowe 

zakupy konieczne. 

Radny Artur Wasiewski – nie do końca zgadzam się z rezygnacji inwestycji ul. Wiosennej 

w tym roku, ulica ta powinna być wykonana jak najszybciej. Wnioskowałem o remont tej 

drogi. Drogę tą należałoby jak najszybciej wyremontować , kilkukrotnie o to wnioskowałem. 

Droga ta przebiega przez cmentarz, co też nie jest najlepszym rozwiązaniem, nie ma 

wielkiego znaczenia jaka będzie szerokość tej drogi, wydaje mi się że jest tu problem z 

nabyciem działki na parking. 

Wójt – jest wiele dróg które wymagają remontu, droga przez cmentarz to nie jest najlepsze 

rozwiązanie, ale argument, żeby została 4 metrowa to zły pomysł, próbujemy wszystkie te 

sprawy jak najszybciej rozwiązać, ale  nie mamy wpływu co do czasu trwania spraw 

spadkowych. Rozważamy różne inne rozwiązania tak aby jak najszybciej ten temat został 

rozwiązany. Uważam, że jak już mamy zrobić taki remont to powinniśmy to zrobić porządnie. 

Budując tą drogę powinniśmy dążyć do poprawy jej funkcjonalności, poza tym to Państwo 

będziecie decydowali o kolejności realizacji dróg. 

P. Przewodniczący – problemy dojazdowe do cmentarzy są i zawsze będą i powinniśmy je 

rozwiązywać. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – ponawiam swoją prośbę jeśli wprowadzamy coś do 

budżetu to wprowadzajmy to po dokładnej analizie, to zadanie nie  powinno znaleźć się w 

budżecie 2012 roku, takie rozeznanie że sytuacja prawna jest taka trudna powinno być 

zrobione wcześniej i nie powinno go być w projekcie, a wprowadzać gdy jest realna szansa na 

zrealizowanie. 

Wójt – aby wydać jakieś pieniądze musimy mieć zapisane środki na ten cel w budżecie, 

sprawy nieuregulowanych nieruchomości wyszły w późniejszym czasie, w budżecie jest 

wpisany projekt, a nie przebudowa, konkretne informacje wynikają w trakcie przystępowania 

do działań związanych z wykonaniem projektu. 

 

 



 

Głosowanie: 

za – 11                                                                                                                                     

przeciw – 2                                                                                                                                

wstrz. - 1 

Uchwała podjęta – większością głosów. 

Przerwa 10 min. 

Podczas przerwy obradowała Komisja Finansów, która wypracowała opinię do uchwały  w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021 

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Wójt – zmiana wprowadzona po posiedzeniu komisji z dnia 25 września dotyczy jedynie 

świetlicy w Czerninie 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                    

przeciw – 2                                                                                                                                

wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – większością głosów 

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Dygowo 

Opinia Komisji Finansów - pozytywna 

Wójt – stawka dla przedsiębiorców pozostaje na poziomie z tego rok czyli 21,05 zł 

Głosowanie: 

za – 14                                                                                                                                    

przeciw – 0                                                                                                                               

wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

4) podziału Gminy Dygowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

Opinie wszystkich komisji - pozytywne 

Wójt – komisarz wyborczy nie wniósł uwag do tego projektu więc jest akceptacja. 



Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy przy ustalaniu okręgów  była brana pod uwagę 

tylko liczba mieszkańców czy również lokalizacja? 

P. Sekretarz – braliśmy pod uwagę nie tylko liczbę mieszkańców, ale także lokalizację i 

normę przedstawicielstwa, która w naszej gminie wynosi 369 dla jednego mandatu. Nie 

zawsze dało się to zrobić idealnie, ale jest to chyba najbardziej optymalny projekt. 

Głosowanie: 

za – 14                                                                                                                                    

przeciw – 0                                                                                                                               

wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

5) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej osobom fizycznym ze 

środków budżetu Gminy Dygowo na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                    

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna 

Wójt – projekt tej uchwały dotyczy tylko miejsc na terenie naszej gminy gdzie nie ma sieci 

kanalizacyjnej. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy mieszkańcy otrzymają takie informacje o 

możliwości złożenia wniosku o takie dofinansowanie, ponieważ wiem że mieszkańcy  o takie 

sprawy pytali. 

Wójt – my informujemy oczywiście wszystkich zainteresowanych, ale możecie Państwo 

również takich informacji udzielać. 

Radny Józef Rozwód – skoro dofinansowujemy takie inwestycje to czy przewidujemy 

również jakieś dotacje dla rodzin które korzystają z opieki społecznej, które nie stać na 

podłączenie się do istniejącej już sieci wodno - kanalizacyjnej 

Wójt – ta uchwała dotyczy tylko przydomowych oczyszczalni, w poruszanych przez Pana 

kwestiach możemy liczyć jedynie na to że spółka coś pomoże, my jako gmina nie możemy 

dotować przyłączy.  

Głosowanie: 

za – 14                                                                                                                                    

przeciw – 0                                                                                                                               

wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

 



Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   

                                                                                  
Wójt – jest mi trochę przykro, że zamiast pozytywnych opinii dotyczących społecznego 

prowadzenia przeze mnie drużyny Wrzosu Wrzosowo są raczej te drugie, nikt nie chciał się 

podjąć trenowania drużyny z Wrzosowa więc ja się tego podjąłem, zdarzyło mi się jechać 

kilka razy samochodem służbowym na treningi, chciałem za to zapłacić albo kupić paliwo, ale 

nie jest to możliwe, aby tak dopłacać, jadąc na trening staram się zawsze po drodze wykonać  

służbowe zadania np. lustracja drogi, inwestycji itp. Jeżdżąc swoim prywatnym samochodem 

na trening również przy okazji zdarza mi się służbowo go wykorzystywać. Żeby tą sytuację 

rozwiązać stwierdziłem że nie będę pobierał ryczałtu za jeżdżenie swoim prywatnym autem w 

celach służbowych po terenie gminy. Czasami nie mam możliwości korzystania ze swojego 

prywatnego samochodu,                                                                                                                                           

- aby być trenerem piłkarzy Wrzosu (juniorów) nie jest konieczne rozpisywanie konkurów, na 

tym poziomie rozgrywek, możemy zatrudnić trenera który w trakcie uzupełni swoje 

uprawnienia,   

- kontuzja odniesiona podczas turnieju przez jednego z zawodników, jest to sprawa 

indywidualna, prosiłbym żeby przed skierowaniem jakichkolwiek oskarżeń zapoznać się 

najpierw z całą sytuacją również z drugiej strony, turniej był odpowiednio zabezpieczony z 

naszej strony zostało wszystko dopilnowane,                                                                                     

- ogrodzenie na cmentarzu we Wrzosowie od strony Pana Pluty zostało już wykonane,             

 - droga kolejowa we Wrzosowie chciałbym aby była jak najszybciej, zrobiona część prac już 

jest wykonywana np. oświetlenie, decyzje co do kolejności remontu dróg gminnych będziecie 

podejmowali Państwo,                                                                                                                         

- opiekunowie do świetlic, na tym stanowisku pracują osoby zatrudnione na                        

tzw. umowę – zlecenie, nie robimy konkursów na takie stanowiska, we Wrzosowie wróciła 

Pani która u nas już była zatrudniona w Piotrowicach a teraz wróciła z urlopu 

wychowawczego. 

Radny Piotr Krysztofiak – osoba która nie posiada kwalifikacji pracuje z młodzieżą, kto 

będzie odpowiadał jeśli stanie się coś złego? Organizacja turnieju, na którym stała się ta 

kontuzja pozostawiała wiele do życzenia? 

Dyrektor GZOiK – kontuzję którą odniósł zawodnik powstała w wyniku zderzenia dwóch 

graczy ze sobą w walce o piłkę, kontuzja ta nie stała się z powodu wadliwości obiektu, z 

naszej strony obiekt był dobrze przygotowany, instruktorzy obecni na turnieju posiadający 

kursy do udzielania pierwszej pomocy udzielili pierwszej pomocy, a kontuzje tego typu 

zdarzają się na różnych meczach. 

P. Przewodniczący – powinniśmy skupić się na działaniach gminy, jeśli strony takiego 

zdarzenia będą chciały dochodzić swoich roszczeń to będą to czyniły na drodze sądowej, my 

powinniśmy się skupić na tym co dotyczy spraw ogólnych związanych z działaniem gminy. 

Wójt – świetlica w Czerninie - za kilka dni podpiszemy umowę to będziemy mieli pewność 

że prace te zostaną ukończone w zakładanym terminie. 

 

 



P. Sekretarz – system powiadamiania mieszkańców sms to koszt wprowadzenia systemu ok. 

500 zł , a miesięczne opłaty to ok. 60 zł, jest dużo korzyści z tym związanych, nie jesteśmy w 

stanie stwierdzić jak dzięki niemu poprawiła się płatność podatków. system ma na celu 

informowanie Państwa o ważnych sprawach dla mieszkańców: uroczystościach, terminach 

wydarzeniach. 

– tablica informacyjna w Czerninie jest już w tej sprawie prowadzone postępowanie mające 

na celu ustalenie sprawców wandalizmu. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – jakiego typu informacje są jeszcze przekazywane za 

pomocą tego systemu sms? 

P. Sekretarz – system ma na celu informowanie Państwa o ważnych sprawach dla 

mieszkańców: uroczystościach, terminach wydarzeniach, nie będziemy nadwyrężać tego 

systemu, mamy pakiety 500 sms i staramy się go nie przekraczać.    

Wójt  - uszkodzony płot na placu zabaw we Wrzosowie nie był aktem wandalizmu a raczej 

był to wypadek, jest deklaracja pisemna tego zawodnika że zostanie to naprawione na jego 

koszt,                   

- defekt orlika jest związany z wadliwością wykonania, zgłosiliśmy to w ramach gwarancji 

mamy całą dokumentację,                                                                                                                      

- progi zwalniające na drodze za kościołem mogą spowodować uszkodzenie całego odcinka 

drogi, mamy tam ograniczenie tonażowe,                                                                                                                                             

- droga do masarni we Wrzosowie -obecnie droga ta jest wykorzystywana przez firmy 

wiatrakowe, które po zakończeniu prac przywrócą drogę do stanu pierwotnego, a nawet 

wspólnymi siłami będziemy się starali aby była w lepszym stanie niż była przed 

rozpoczęciem tych prac,                                                                                                                      

- tablice informacyjne mamy wszystkie w złym stanie, będziemy wkrótce wymieniać więc 

wtedy postaramy się dostawić kilka dodatkowych,                                                                               

- fundamenty w Dygowie zostaną wkrótce poprawione i zabezpieczone, ale docelowo 

poprawą tej sytuacji byłoby wybudowanie piętra i zadaszenie,                                                               

- pojemnik we Włościborzu nie dojechał ponieważ nie dostaliśmy wystarczającej ilość tych 

pojemników, ale postaramy się dostawić wkrótce,                                                                               

- migające lampy zgłaszamy je na bieżąco proszę je oczywiście zgłaszać, ale musimy 

wiedzieć że interwencja w tej sprawie nie zawsze jest szybko,  

P. Sekretarz – akcja zbiórki opon zaczęła się niedawno i już 3 krotnie opony te były 

wywożone, staramy się wywozić je na bieżąco, mimo zakazu pozostawiania tam opon, nadal 

są one dowożone jak pojawiają się tam inne odpady to reagujemy na bieżąco. 

Wójt – pomysł ze zbiórką opon był dobrym pomysłem,                                                                     

- projekt na ul. Diamentową proszę zgłaszać do budżetu na kolejne lata. 

P. Sekretarz – gminy przejmują od lipca przyszłego roku obowiązek odbierania odpadów od 

mieszkańców, czekaliśmy na uchwalenie Wojewódzkiego Programu Gospodarki Odpadami, 

który już się ukazał więc teraz przygotowujemy się do tego tematu. Będziemy musieli 

przygotować kilka uchwał , które będą regulowały  wszystkie kwestie związane z przejęciem 

przez gminę spraw związanych z odbiorem śmieci dot. m.in. częstotliwości opłat, stawek,  

grup odbiorców, wzorów deklaracji itp. W listopadzie przedstawimy Państwu stosowne 

projekty. 



Ad. 7. Wolne wnioski 

P. Przewodniczący – poinformował o piśmie od jednego z mieszkańców, które zostanie 

przesłane Państwu wraz z materiałami na kolejną sesję,                                                                       

- większość Radnych oczekuje sprawnego prowadzenia obrad, prosiłbym Państwa o pomoc w 

tym, na dzisiejszej sesji rozstrzygaliśmy kwestie, które powinny być przedyskutowane na 

posiedzeniu komisji. Prosiłbym aby w tematach trudnych, komisje zwoływać nawet  

dwukrotnie, tak aby przychodząc na sesję mieć już wypracowany pogląd w danej kwestii, nie 

zamykam w żaden sposób możliwości dyskusji, ponieważ ta dyskusja zawsze będzie, jednak 

proszę o przesunięcie ich na posiedzenia komisji. 

Radny Artur Wasiewski – nie byłoby dyskusji nad wykorzystywaniem przez Pana Wójta 

samochodu służbowego, gdyby nie podjął się Pan tego trenowania, dziwię się Panu jako 

doświadczonemu samorządowcowi. Wychodzi Pan z jednego i wchodzi Pan w drugie. Nie 

byłoby pewnych niedomówień gdyby nie było takiej sytuacji, powinien Pan zająć się 

reprezentowaniem naszej gminy na zewnątrz jej promowaniem, a nie treningami. Treningami 

powinien zająć się jakiś trener. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – patrząc na aktywność pozostałych radnych, można 

byłoby się zastanowić czy odrabiają „pracę domową”, czy pracują nad materiałami na sesji, 

Wójt wprowadza zadania a my nad nimi głosujemy, znalazły się osoby wśród radnych , które 

mają odmienne stanowisko niż prezentował Pan Wójt, wprowadzamy i wyrzucamy z budżetu 

inwestycje nie przeprowadzając dogłębniejszej analizy prowadźmy dyskusję nad tymi 

zmianami, nie bójmy się rozmawiać, po to się spotykamy. Ja wykonuję mandat radnego i 

chciałabym rozpatrywać wszystko dokładnie.  Na posiedzeniu komisji głosowałam przeciwko 

zmianom ale podczas sesji w wyniku dyskusji, po wyjaśnieniach i przeanalizowaniu 

zmieniłam swoje zdanie. Dlatego uważam, żeby aby wszyscy radni mogli podjąć decyzję 

dyskusja powinna być prowadzona na sesji w obecności całego składu rady.  

P. Przewodniczący – w swoim stwierdzeniu kierowałem się informacją jaką Pani 

przedstawiła na komisji, gdzie Pani powiedziała, że Pani teraz nie będzie dyskutowała tylko 

na sesji, zastanawiam się które forum powinno służyć merytorycznej dyskusji i pracy nad 

szczegółami czy posiedzenie komisji czy sesja. Nie zamierzam uniemożliwiać dyskusji na 

sesji nie taki jest mój zamiar. Apel, który Pani skierowała do wszystkich radnych co do ich 

przygotowania na sesji to już pozostawiam do rozważenia Państwu. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – niektóre tematy powinny być dłużej dyskutowane na 

sesji, nie spotykamy się tu po to aby podczas godziny nie dyskutować tylko podpisać listę 

obecności, sesje nie odbywają się przecież aż tak często. 

P. Przewodniczący – kieruję się głosami które docierają do mnie ze strony pozostałych 

radnych, szczegółowa merytoryczna dyskusja powinna być prowadzona na komisjach, 

komisje mają charakter roboczy, na sesji powinniśmy już podjąć decyzję. 

 

Wójt – nie wiem jak się odnieść do Apelu Pana Wasiewskiego, ja staram się służyć tej 

społeczności tak jak uważam najlepiej,                                                                                                                         

- chciałbym abyśmy podyskutowali na temat drużyny piłkarskiej 4 ligowej Rasela, nie 

chciałbym aby pojawiły się głosy, że ja chcę na siłę finansować sport zawodowy, pół roku 



funkcjonowania w 4 lidze to koszty ok. 130 tys. zł. W przyszłym roku koszty te to będzie ok. 

160 tys. zł, poza stypendiami.  

Na stypendia kolejne  ok. 150 tys. zł. Powinniśmy się nad tym zastanowić czy nadal chcemy 

aby to tak funkcjonowało. 

P. Przewodniczący – jest to temat do dyskusji na komisji społecznej, która wspólnie komisją 

finansów powinna się tym zająć. 

Radny Robert Jaruzel – zaproponował aby kolejna sesja Rady Gminy odbyła się na 

świetlicy wiejskiej w Jazach. 

Radna Jolanta Pankiewicz – powinniśmy finansować sport wśród dzieci i młodzieży i na to 

w większości powinniśmy przeznaczać środki a nie na zawodowców. 

Na tym porządek obrad XXI Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 16:45 zakończył jej obrady.  

 

Protokołował 

 


